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PROTOKÓŁ  Nr XXXI/2022 

 

z obrad XXXI sesji Rady Gminy Leśniowice odbytej w dniu 29 czerwca 2022 r. 

w Domu przyjęć „Słowianka” w Rakołupach Dużych 

pod przewodnictwem Przewodniczącego Wiesława Wierzchosia 

 

 

Początek obrad sesji godz. 1000. 

Na stan 15 radnych Rady Gminy Leśniowice w sesji uczestniczyło 13 radnych.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Pani Joanna Jabłońska – Wójt Gminy 

2. Pani Marta Sulej-Dobosz – Zastępca Wójta 

3. Pani Lucyna Sak – Skarbnik 

4. Pani Ewelina Śliwińska-Propkop – Prezes BS Leśniowice 

5. Pan Jerzy Kwiatkowski – Wicestarosta Chełmski  

6. Pan Bogusław Kudyba – Członek Zarządu Rady Powiatu Chełmskiego 

7. Pan Jacek Stańkowski – Sekretarz Gminy 

8. Pani Monika Durko – Kierownik  Referatu Organizacyjnego 

9. Pani Beata Kapeluszna – Prezes Zarządu LSOS w Leśniowicach 

10. Pani Wanda Jaroszczuk - Dyrektora SOK w Leśniowicach 

11. Pani Wioletta Pilipczuk – Kierownik GOPS w Leśniowicach 

12. Pan Dariusz Zalewa – Kierownik referatu rolnictwa 

13. Pan Wojciech Potocki – Przewodniczący Gminnej Rady Seniorów w Leśniowicach 

 

Lista obecności pracowników i gości stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Adp. 1. 

 

Otwarcie sesji i przyjęcie proponowanego porządku. 

 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy, który powitał wszystkich 

przybyłych na sesję radnych oraz zaproszonych gości. Przewodniczący powitał również 

sołtysów, pracowników urzędu i osoby oglądające transmisję sesji.  

 

Na podstawie listy obecności stwierdził Quorum do odbycia sesji i podejmowania 

prawomocnych uchwał przez Radę. 

 

Następnie Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie proponowanego porządku. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Informacja z realizacji Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Leśniowice za 2021 r. z uwzględnieniem uchwał określających zasady 

gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie gminy. 
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5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej na rok 2022; 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej; 

c) w sprawie przystąpienia Gminy Leśniowice do realizacji Programu „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na 2022 rok; 

- opinia Gminnej Rady Seniorów w Leśniowicach; 

- opinia komisji społecznej. 

d) określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Leśniowice w roku 

szkolnym 2022/2023; 

e) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości; 

f) uchwalenia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Leśniowice; 

g) rozpatrzenia petycji złożonej przez Cech Zdunów Polskich. 

6. Przyjęcie raportu o stanie gminy w 2021 r.: 

a) debata; 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy 

Leśniowice. 

7. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2021 rok: 

a) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii dotyczącej 

przedłożonego przez Wójta Gminy Leśniowice rocznego sprawozdania 

z wykonania budżetu gminy za 2021 r.; 

b) uchwała Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice w sprawie opinii 

z wykonania budżetu gminy za 2021 rok oraz wniosku skierowanego do Rady 

Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy; 

c) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii do wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Leśniowice z tytułu wykonania budżetu za 2021 r.;    

d) opinia komisji społecznej; 

e) opinia komisji gospodarczej; 

f) dyskusja; 

g) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Leśniowice z wykonania 

budżetu za 2021 r.; 

h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok. 

8. Informacja Wójta Gminy oraz Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 

w Chełmie z realizowanych zadań z zakresu ochrony przeciwpożarowej w 2021 r. 

9. Informacja z realizacji inwestycji drogowych w 2021 r. przez Starostwo Powiatowe ze 

szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowice. 

10. Informacja z realizacji Programu budowy i ulepszania dróg gminnych i dojazdowych 

do gruntów rolnych za 2021 r. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

12. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych podczas obrad XXX sesji 

Rady Gminy oraz działaniach między sesjami. 

13. Wolne wnioski - informacje. 

14. Zakończenie obrad. 
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Następnie zwrócił się z pytaniem czy są jakieś uwagi lub propozycje do 

przedstawionego porządku obrad. 

 Głos zabrała Pani Joanna Jabłońska Wójt Gminy, która poprosiła o przeniesienie 

punktu 5 Podjęcie uchwał na dalszą część sesji czyli do punktu 7.  

 

Radni nie zgłosili uwag do tak zaproponowanej zmiany, więc przewodniczący 

poinformował o kolejności punktów po zmianie tj. 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie proponowanego porządku. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Informacja z realizacji Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Leśniowice za 2021 r. z uwzględnieniem uchwał określających zasady 

gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie gminy. 

5. Przyjęcie raportu o stanie gminy w 2021 r.: 

a)  debata; 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy 

Leśniowice. 

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2021 rok: 

a) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii dotyczącej 

przedłożonego przez Wójta Gminy Leśniowice rocznego sprawozdania 

z wykonania budżetu gminy za 2021 r.; 

b) uchwała Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice w sprawie opinii 

z wykonania budżetu gminy za 2021 rok oraz wniosku skierowanego do Rady 

Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy; 

c) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii do wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice o udzielenie absolutorium 

Wójtowi Gminy Leśniowice z tytułu wykonania budżetu za 2021 r.;    

d) opinia komisji społecznej; 

e) opinia komisji gospodarczej; 

f) dyskusja; 

g) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Leśniowice z wykonania 

budżetu za 2021 r.; 

h) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 rok. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej na rok 2022; 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej; 

c) w sprawie przystąpienia Gminy Leśniowice do realizacji Programu „Korpus 

Wsparcia Seniorów” na 2022 rok; 

- opinia Gminnej Rady Seniorów w Leśniowicach; 

- opinia komisji społecznej. 

d) określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Leśniowice w roku 

szkolnym 2022/2023; 

e) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości; 

f) uchwalenia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Leśniowice; 

g) rozpatrzenia petycji złożonej przez Cech Zdunów Polskich. 
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8. Informacja Wójta Gminy oraz Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 

w Chełmie z realizowanych zadań z zakresu ochrony przeciwpożarowej w 2021 r. 

9. Informacja z realizacji inwestycji drogowych w 2021 r. przez Starostwo Powiatowe ze 

szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowice. 

10. Informacja z realizacji Programu budowy i ulepszania dróg gminnych i dojazdowych 

do gruntów rolnych za 2021 r. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

12. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych podczas obrad XXX sesji 

Rady Gminy oraz działaniach między sesjami. 

13. Wolne wnioski - informacje. 

14. Zakończenie obrad. 

 

Następnie przeprowadził głosowanie, w  który porządek po zmianach został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

 

Adp. 2. 

 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący poinformował że Radni mieli możliwość wcześniejszego zapoznania 

się z projektem Protokołu poprzez korzystanie z programu e-sesja i zapytał, czy Radni mają 

uwagi do tak przedstawionego dokumentu.  

Radni nie zgłosili uwag i protokół Nr XXX z poprzednich obrad sesji został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

 

Adp. 3. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

W punkcie tym Przewodniczący przypomniał Radnym że wnioski i interpelacje Radni 

składają na piśmie do Przewodniczącego Rady i w związku z powyższym poprosił o ustne 

przedstawienie interpelacji i zapytań i złożenie ich w formie pisemnej, jednocześnie 

informując że zostaną one przez niego niezwłocznie przekazane do Pani Wójt i przypomniał 

że odpowiedzi na nie będą udzielane w terminie 14 dni od złożenia oraz będą udostępniane na 

Biuletynie Informacji Publicznej.  

Radny Jerzy Korpul złożył dwie interpelacje w sprawie:   

− wysokość kosztów zakupu paliwa na rzecz ochotniczych straży pożarnych na terenie 

gminy Leśniowice w 2021 roku i I półroczu 2022 roku; 

− wysokość wypłaconego ekwiwalentu za udział w akcjach i szkoleniach strażaków 

OSP Leśniowice w 2021 roku i I półroczu 2022 roku. 

 

 

Interpelacje stanowią załączniki Nr 4 i 5 do niniejszego protokołu. 
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Adp. 4. 

 

Informacja z realizacji Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Leśniowice za 2021 r. z uwzględnieniem uchwał określających zasady gospodarowania 

odpadami komunalnymi na terenie gminy. 

 

W punkcie tym Przewodniczący o zabranie głosu poprosił Pana Dariusza Zalewę 

Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. 

Pan Zalewa przedkładając informację poinformował, że z terenu gminy Leśniowice 

w 2021 r. odpady odbierane były przez firmę wyłonioną w przetargu t.j.  Zakład „Azart” Jan 

Kwiatkowski ul. Kolejowa 1C 22-100 Chełm. Firma odbierająca odpady komunalne z terenu 

gminy Leśniowice podczas zbiórki odpadów, zapewniała  mieszkańcom worki do segregacji 

poszczególnych frakcji. Pojemność pojemników przeznaczonych do zbierania odpadów 

komunalnych na terenie nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają 

odpady komunalne ustalał właściciel tej nieruchomości uwzględniając cykl odbioru. 

Na obszarze zabudowy zagrodowej i jednorodzinnej odpady odbierane były sprzed 

nieruchomości. Właściciel miał obowiązek w terminie określonym harmonogramem odbioru 

odpadów komunalnych wystawić je przed wejście na teren nieruchomości lub przy krawędzi 

drogi. Odpady problemowe takie jak zużyte opony, wielkogabarytowe, zużyty sprzęt 

elektroniczny, itp. właściciele nieruchomości mogli dostarczyć do Punkt selektywnej Zbiórki 

odpadów Komunalnych (PSZOK) w dniach i godzinach określonych harmonogramem. 

 Na zakończenie wypowiedzi Pan Zalewa poinformował że, zdecydowana większość 

mieszkańców Gminy Leśniowice wywiązuje się z obowiązków wynikających z Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy w sposób właściwy, posesje są zadbane, co 

dobrze świadczy o mieszkańcach. Warto też zauważyć, że prawie wszyscy mieszkańcy 

segregują odpady, co świadczy o lepszym zrozumieniu potrzeby dbania o środowisko 

naturalne. 

Następnie głos zabrał Radny Piotr Stawiarski, który zapytał czy będzie odbierana 

jeszcze  folia rolnicza. 

Pani Marta Sulej – Dobosz poinformowała, że odbiór foli rolniczej jest już zamknięty 

ponieważ osiągnięto już ilość przypisana do odbioru na terenie naszej gminy. Ponadto Pani 

Dobosz poinformowała, że odbierana folia od rolników była źle przygotowana, ponieważ była 

zanieczyszczona i pracownicy gospodarczy urzędu musieli ją segregować. Zaapelowała 

o  należyte przygotowanie foli na następne ewentualne odbiory. 

 

Radny Wiesław Wierzchoś zwrócił uwagę na duże zaległości z tytułu odbioru 

odpadów i zapytał jak są ściągane te zaległości. 

Pani Lucyna Sak Skarbnik Gminy poinformowała, że w celu eliminacji tych zaległości 

zostały wysłane upomnienia, a w chwili obecnej są wystawiane tytuły wykonawcze dla osób, 

które nie uiściły należności z tego tytułu. Upomnienia wysyłane są od zaległości powyżej 

100 zł i to wynika z przepisów odgórnych. 

 

Radny ks. Jacenty Sołtys poinformował, że na stronie 3 informacji w podpunkcie 

3 jest napisane „odpady zmieszane oraz odpady ulegające biodegradacji raz w miesiącu, 

a w miesiącach letnich raz w tygodniu”, następnie zapytał kiedy tak było. 

Wójt poinformowała, że jest to błąd i zostanie poprawiony. 
 

 

Informacja stanowi załącznik Nr 6 niniejszego protokołu. 
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Adp. 5. 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmian w uchwale budżetowej na rok 2022; 

 

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Lucynę Sak  

Skarbnik Gminy o uzasadnienie przedmiotowej uchwały. 

Skarbnik poinformowała, że w przedłożonym projekcie uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2022 planuje się dokonać następujących zmian tj.: 

1. Zwiększyć dochody budżetu gminy o kwotę 435 396,00 zł z tytułu pozyskania: 

1) środków pochodzących z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na realizację zadań 

w ramach programu Korpus Wsparcia Seniorów  – 7 464,00 zł, 

2) dotacji na realizację zadania „Usuwanie odpadów z foli rolniczych, siatki i sznurka do 

owijania balotów, opakowań po nawozach i typu Big Bag” – 20 000,00 zł, 

3) dotacji celowej ze środków budżetu Województwa Lubelskiego na budowę lub 

modernizację dróg dojazdowych do gruntów rolnych – 158 536,00 zł, 

4) wpływu z pozostałych odsetek – 1 496,00 zł, 

5) wpływów z podatku od nieruchomości – 150 000,00 zł, 

6) części oświatowej subwencji ogólnej – 79 736,00,00 zł, 

7) dotacji  celowej na dofinansowanie w ramach projektu „Pod Biało - czerwoną” zakupu 

masztów i flag oraz instalacji na terenie gmin województwa lubelskiego  – 8 000,00 zł, 

8) środków na realizację programu „Czyste powietrze” – 300,00 zł, 

9) odszkodowania wynikającego z zawartej polisy ubezpieczeniowej – 9 864,00 zł, 

2. Zmniejsza się dochody budżetu gminy o kwotę 610 386,88 zł  z tytułu dofinansowania 

z Programu Rządowego Fundusz Polski Ład : Program Inwestycji Strategicznych. 

3. Zwiększa się wydatki budżetu gminy o kwotę 1 296 825,65 zł, które planuje się 

przeznaczyć na:   

− wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego pn. „Modernizacja hydroforni 

w Kasiłanie i Rakołupach Dużych wraz z rozbudową sieci wodociągowej” 

polegającego na modernizacji sieci elektrycznej na ujęciu wody w Kasiłanie 

i Rakołupach Dużych polegającej na wymianie rozdzielnic głównych zasilających, 

rozdzielnic dla pomp hybrydowych oraz modernizacji sterownika automatyki 

załączania pomp głębinowych i pomp sieciowych oraz opracowanie dokumentacji 

projektowej w zakresie rozbudowy sieci wodociągowej w Horodysku – 126 000,00 zł, 

− „Budowa hybrydowej hydrofitowej oczyszczalni ścieków wraz z kanalizacją sanitarną” 

na zakup dwóch działek w Leśniowice Kolonia pod budowę oczyszczalni ścieków –

70 000,00 zł,  

− wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa infrastruktury 

drogowej na terenie gminy Leśniowice w zakresie przebudowy dróg gminnych etap 

II” – 500 000,00 zł, 

− „Przebudowa drogi wewnętrznej dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości 

Teresin gm. Leśniowice” zabezpieczenie dodatkowej kwoty dla inspektora nadzoru – 

10 000,00 zł, 

− zakup ozdobnego kamienia  w miejscu odpoczynku dla rowerzystów oraz wykonanie 

trzykrotnego koszenia wokół zbiornika wodnego Maczuły – 12 000,00 zł, 

− przekazanie odsetek bankowych od udziałów otrzymanych z Rządowego Funduszu 

Rozwoju Mieszkalnictwa dla spółki, która będzie zajmowała się budową mieszkań– 

1 496,00 zł, 

− bieżącą działalność urzędu gminy – 400 000,00 zł, 
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− instalacja masztu i flagi na placu zgromadzeń – 10 800,00 zł, 

− udzielenie dotacji celowej dla OSP Leśniowice z przeznaczeniem na zakup lancy 

gaśniczej do gaszenia pożarów w miejscach trudnodostępnych – 1 000,00 zł, 

− przeprowadzenie bieżącego remontu pomieszczeń OSP w Kumowie Plebańskim 

w ramach Funduszu Sołeckiego – 1 500,00 zł, 

− dotację dla LSOS z tytułu podwyżek ministerialnych dla nauczycieli – 79 736,00 zł, 

− z powodu nie wykorzystania środków roku ubiegłym,  które przeznaczone były na 

przeciwdziałaniu problemów związanych z alkoholem – 1 155,58 zł, 

− w ramach Korpusu Wsparcia Seniorów środki zostaną przeznaczone na zakup opasek 

życia dla osób potrzebujących oraz opłacenie abonamentu – 7 464,00 zł, 

− z powodu nie wykorzystania środków roku ubiegłym,  które przeznaczone były na 

gospodarkę związaną z opadami komunalnymi – 55 374,07 zł, 

− realizacją programu „Czyste powietrze” – 300,00 zł, 

− polegających na usuwaniu odpadów z foli rolniczych, siatki i sznurka do owijania 

balotów, opakowań po nawozach i typu Big Bag – 20 000,00 zł. 

 

Następnie Skarbnik poinformowała, że zmniejsza się wydatki budżetu gminy o kwotę 

2 506 385,00 zł z tytułu: 

− zmniejszenia kwoty dotacji przeznaczonej dla Powiatu Chełmskiego 

po przeprowadzonym przetargu na opracowanie dokumentacji przetargowej drogi 

w miejscowości Dębina – 29 950,00 zł, 

− „Przebudowa infrastruktury drogowej na terenie gminy Leśniowice w zakresie 

przebudowy dróg gminnych nr 104979L, nr 104973L i nr 122500L” z tytułu 

oszczędności po przetargowych – 519 435,00 zł, 

− odstąpienie w roku bieżącym od opracowywania „Dokumentacja projektowa na  

przebudowę drogi gminnej nr 104977L w miejscowości Janówka” – 15 000,00 zł, 

− odstąpienia od wyrównania drogi w Kumowie Plebańskim w ramach Funduszu 

Sołeckiego – 1 500,00 zł, 

− odstąpienie od udzielenia dotacji która przeznaczona była na przebudowę plaży przy 

zbiorniku wodnym – 18 500,00 zł, 

− „Poprawa efektywności energetycznej budynków i instalacji w budynkach 

użyteczności publicznej na terenie gminy Leśniowice” z powodu ograniczenia 

rzeczowego zakresu przedsięwzięcia zaplanowane wydatki zmniejszono – 

936 000,00 zł, 

− „Termomodernizacja budynku na potrzeby administracji publicznej w Majdanie 

Leśniowskim, gmina Leśniowice” – zaplanowane wydatki zmniejszono z tytułu 

oszczędności po przetargowych – 85 000,00 zł,   

− przesunięcia  z wydatków statutowych na działalność OSP na dotację dla Straży 

w Leśniowicach – 1 000,00 zł, 

− „Budowa i przebudowa infrastruktury sportowej i rekreacyjnej w gminie Leśniowice” 

– z powodu ograniczenia rzeczowego zakresu przedsięwzięcia zaplanowane wydatki 

zmniejsza się – 900 000,00 zł. 

Ponadto zmniejsza się przychody budżetu gminy z tytułu planowanych do 

zaciągnięcia kredytów długoterminowych o kwotę 5 676 026,32 zł. Zwiększa się przychody 

budżetu gminy o wolne środki w kwocie 455 896,00 zł. Zwiększa się przychody budżetu 

gminy o niewykorzystane środki wynikające z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonania budżetu określonymi 

w odrębnych ustawach – 4 185 561,85 zł. 



8 

 Skarbnik poinformowała, że przychody po zmianach wynoszą 10 192 565,48 zł. 

Źródłami pokrycia deficytu budżetu gminy w kwocie 9 742 565,48 zł są przychody 

pochodzące z kredytu i pożyczki długoterminowej, niewykorzystane środki pieniężna na 

rachunku bieżącym budżetu, wynikające z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonania budżetu określonymi 

w odrębnych ustawach oraz wolne środki. 

 

Po uzasadnieniu uchwały Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem 

czy mają jakieś uwagi lub pytania, do tak przedłożonego uzasadnienia i projektu uchwały.  

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Wiceprzewodniczący ks. Jacenty Sołtys 

odczytał projekt uchwały.  

 

Ponieważ radni nie zgłosili pytań czy też uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XXXI/205/2022 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2022, została przyjęta jednogłośnie – 

13 głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XXXI/205/2022 stanowi załącznik Nr 7 niniejszego protokołu.  

 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej; 

 

W kolejnym podpunkcie Przewodniczący Rady o zabranie głosu ponownie poprosił 

Panią Sak Skarbnik Gminy. 

Skarbnik uzasadniając celowość podjęcia przedmiotowej uchwały poinformowała, że 

prognozowane w 2022 r. zmieniono o kwoty wynikające ze zmian w uchwale budżetowej, it.: 

− dochody bieżące prognozowane w 2022 r. zwiększono o kwotę wynikającą ze zmian 

dochodów w uchwale budżetowej; 

− dochody majątkowe prognozowane w 2022 r. zmniejszono o kwotę wynikającą ze 

zmian dochodów w uchwale budżetowej; 

− wydatki bieżące zaplanowane w 2022 roku zwiększono o kwotę wynikająca ze zmian 

wydatków w uchwale budżetowej oraz dokonano zwiększenia kwoty wydatków na 

wynagrodzenia i składki od nich naliczane w latach 2023 -2026. Ponadto dokonano 

zwiększono wydatki związane z obsługą długu w latach 2023 -2027; 

− wydatki majątkowe zaplanowane w 2022 roku zmniejszono o kwotę wynikająca ze 

zmian wydatków w uchwale budżetowej, dokonano również zwiększeń nakładów 

majątkowych w roku 2023 oraz w latach 2026 – 2032; 

− w latach 2022 – 2023 dokonano zmiany planowanego deficytu budżetu gminy oraz 

w latach 2026 - 2032 dokonano zmiany kwoty zaplanowanej nadwyżki budżetowej.  

 

 Skarbnik ponadto poinformowała, że kwota planowanych do zaciągnięcia kredytów 

i pożyczek długoterminowych uległa zmniejszeniu w 2022 roku oraz zwiększeniu w 2023 

roku. Wielkość zaplanowanych rozchodów budżetu gminy z tytułu spłaty rat kapitałowych 

uległa zmniejszeniu w latach 2026 - 2032 roku. 

 Planowana kwota długu na dzień 31 grudnia 2022 i latach następnych uległa 

zmniejszeniu.  

 Przyjęte w wieloletniej prognozie wielkości spełniają relację wynikającej z art. 243 

ustawy o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 r.  

  Pani Sak poinformowała również o zmianach w przedsięwzięciach na projekty, 

projekty i zadania (wydatki majątkowe): 
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1. „Budowa hybrydowej hydrofitowej oczyszczalni ścieków wraz z kanalizacją 

sanitarną” – zaplanowane wydatki w roku 2022 zwiększono o kwotę 70 000,00 zł do 

kwoty 130 000,00 zł.  

2. „Przebudowa infrastruktury drogowej na terenie gminy Leśniowice w zakresie 

przebudowy dróg gminnych etap II” – przyjęto do realizacji nowe przedsięwzięcie na 

które zaplanowano wydatki majątkowe w kwocie 500 000,00 zł do poniesienia w roku 

2022 oraz 2 310 000 zł w roku 2023.  

3. „Przebudowa infrastruktury drogowej na terenie gminy Leśniowice w zakresie 

przebudowy dróg gminnych nr 104979L, nr 104973L i nr 122500L” – zaplanowane 

wydatki w 2022 roku zmniejszono o kwotę 519 435,00 zł do kwoty 3 680 565,00 zł z 

tytułu oszczędności po przetargowych. 

4. „Poprawa efektywności energetycznej budynków i instalacji w budynkach 

użyteczności publicznej na terenie gminy Leśniowice” – z powodu ograniczenia 

rzeczowego zakresu przedsięwzięcia zaplanowane wydatki w 2022 roku zmniejszono 

o kwotę 936 000,00 zł do kwoty 64 000,00 zł. 

5. „Termomodernizacja budynku na potrzeby administracji publicznej w Majdanie 

Leśniowskim, gmina Leśniowice” – zaplanowane wydatki w 2022 roku zmniejszono 

o kwotę 85 000,00 zł do kwoty 651 000,00 zł z tytułu oszczędności po przetargowych. 

6. „Budowa i przebudowa infrastruktury sportowej i rekreacyjnej w gminie Leśniowice” 

– z powodu ograniczenia rzeczowego zakresu przedsięwzięcia zaplanowane wydatki 

w 2022 roku zmniejszono o kwotę 900 000,00 zł do kwoty 100 000,00 zł. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają jakieś 

uwagi lub pytania, do tak przedłożonego uzasadnienia i projektu uchwały.  

Radni nie zgłosili uwag ani pytań do przedmiotowej uchwały, w związku z tym 

odczytał projekt uchwały. 

 

Ponieważ radni nie zgłosili pytań czy też uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XXXI/206/2022 

w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej, została przyjęta jednogłośnie – 

13 głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XXXI/206/2022 stanowi załącznik Nr 8 niniejszego protokołu.  

 

 

c) przystąpienia Gminy Leśniowice do realizacji Programu „Korpus Wsparcia Seniorów” 

na 2022 rok; 

- opinia Gminnej Rady Seniorów w Leśniowicach; 

- opinia komisji społecznej. 

 

W kolejnym podpunkcie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Wiolettę 

Pilipczuk Kierownik GOPS w Leśniowicach o uzasadnienie przedmiotowej uchwały. 

Pani Pilipczuk poinformowała, że Program „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022 

ma na celu zapewnienie usługi wsparcia na rzecz seniorów w wieku 65 lat i więcej przez 

świadczenie usług wynikających z rozeznanych potrzeb na terenie gminy, wpisujących się we 

wskazane w Programie obszary oraz poprawa poczucia bezpieczeństwa i możliwości 

samodzielnego funkcjonowania w miejscu zamieszkania osób starszych poprzez dostęp do 

tzw. „opieki na odległość”. Adresatami Programu są seniorzy, którzy mają problemy 

z samodzielnym funkcjonowaniem ze względu na stan zdrowia, prowadzący samodzielne 
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gospodarstwa domowe lub mieszkający z osobami bliskimi, które nie są w stanie zapewnić im 

wystarczającego wsparcia.  

W ramach Programu gmina będzie korzystała z: Modułu II – świadczenie usługi tzw. 

„opieki na odległość” przy użyciu „opasek bezpieczeństwa”. Zgodnie z zapisami Programu 

„Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2022, gminy przystępują do tego programu poprzez 

podjęcie przez Radę Gminy uchwały o przyjęciu programu osłonowego na podstawie art. 17 

ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej (Dz. U. z 2021 r., poz. 2268 

ze zm.). 

W dalszej części punktu Przewodniczący Rady zapoznał radnych z uchwałą Gminnej 

Rady Seniorów, którą przekazał mu Przewodniczący Wojciech Potocki, a następnie poprosił  

Radną Barbarę Jamróz o zapoznanie z opinią Komisji Społecznej. 

Po wysłuchaniu opinii podjęto dyskusję.  

 

Radny Piotr Stawiarski zapytał na jakich zasadach działa opaska. 

Pani Pilipczuk poinformowała, że opaski bezpieczeństwa zakładane są na rękę i służą 

do wzywania natychmiastowej pomocy, są ponadto wyposażone m.in. w miernik tętna, 

detektor upadku i w lokalizator. Dodała, że opaska bezpieczeństwa pozwoli seniorowi 

sprawdzać podstawowe czynności życiowe, m.in.: mierzyć temperaturę, tętno, saturację, 

aktywność fizyczną. Wykryje również upadek i pozwoli na błyskawiczne powiadomienie 

służb ratowniczych w sytuacji zagrożenia życia. Do tego ma służyć przycisk SOS. Opaska 

bezpieczeństwa pozwoli również komunikować się ze specjalnym centrum monitoringu 

i opiekunami. 

Radny Edward Barczak zapytał dlaczego opaski są przeznaczone dla osób powyżej 65 

roku życia. 

Kierownik poinformowała, że wynika to z programu „Korpus Wsparcia Seniorów”, 

który określa zasady przyznawania opasek. 

Radny ks. Jacenty Sołtys czy ta pomoc będzie się ograniczać tylko do opasek jak 

będzie z inną formą pomocy np. dopłatami do zakupu opału na zimę, czy są inne programy 

jakieś to umożliwiające.  

Pani Pilipczuk poinformowała, że program „Korpus Wsparcia Seniorów” to program, 

który ma szeroki zakres pomocy i tutaj zachęca do zapoznania się z programem. Jeżeli chodzi 

o udzielanie dofinansowania do zakupu opału na zimę to planowany jest program rządowy, 

który zapewni dodatek węglowy. Szczegóły jeszcze nie są znane. Obecnie są przyjmowane 

wnioski na dodatek osłonowy, który przysługuje gospodarstwom domowym, zarówno 

jednoosobowym, jak wieloosobowym, które spełniają określone kryteria dochodowe. Jest do 

2100 złotych dochodu miesięcznego netto dla gospodarstwa domowego jednoosobowego oraz 

1500 złotych dochody netto na miesiąc dla gospodarstw wieloosobowych. 
 

Następnie Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają jakieś uwagi 

lub pytania, do tak przedłożonego uzasadnienia i projektu uchwały.  

Radni nie zgłosili uwag ani pytań do przedmiotowej uchwały, w związku z tym 

odczytał projekt uchwały. 

 

Ponieważ radni nie zgłosili pytań czy też uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XXXI/207/2022 

w sprawie przystąpienia Gminy Leśniowice do realizacji Programu „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na 2022 rok, została przyjęta jednogłośnie - 13 głosami „za”. 

 

Program stanowi załącznik Nr 9 niniejszego protokołu.  
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Uchwała Rady Seniorów stanowi załącznik Nr 10 niniejszego protokołu. 

Opinia Komisji Społecznej stanowi załącznik Nr 11 niniejszego protokołu.  

Uchwała Nr XXXI/207/2022 stanowi załącznik Nr 12 niniejszego protokołu.  

 

 

Po zakończeniu podpunktu c) Radny Stefan Prokop opuścił obrady sesji Rady Gminy. 

 

 

d) określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Leśniowice w roku szkolnym 

2022/2023; 

 

W podpunkcie tym Przewodniczący o zabranie głosu poprosił Panią Monikę Durko 

Kierownik Referatu Organizacyjnego i Spraw Obywatelskich. 

Pani Durko zabierając głos poinformowała, że w celu określenia sposobu realizacji 

obowiązku dowozu niepełnosprawnych dzieci z terenu gminy do placówek oświatowych 

Rada Gminy na podstawie art. 39a ust. 3 ustawy Prawo oświatowe określa na każdy rok 

szkolny średnią cenę jednostki paliwa w gminie, uwzględniając ceny jednostki paliwa 

w gminie. W związku z tym, że na terenie gminy Leśniowice nie ma stacji benzynowej 

a przepisy nie mówią o takich przypadkach przy ustalaniu proponowanych cen za litr 

sugerowaliśmy się cenami z najbliżej położonych od nas stacji. Mowa o stacji w Borku oraz 

LOTOS w Chełmie, w którym urząd zaopatruje samochody gminne. Po uwzględnieniu cen 

z obydwu CPN-ów obowiązujących w dniu wczorajszym uśredniono proponowane stawki za 

litr. Proponowane ceny będą obowiązywały od września 2022 r.   

 

Po wysłuchaniu uzasadnienia Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy 

mają uwagi lub pytania do przedłożonego uzasadnienia. 

Radni nie zgłosili uwag do przedłożonych materiałów, w związku z tym  

Przewodniczący odczytał projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Ponieważ radni nie zgłosili pytań czy też uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XXXI/208/2022 

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Leśniowice w roku szkolnym 

2022/2023, została przyjęta jednogłośnie - 12 głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XXXI/208/2022 stanowi załącznik Nr 13 niniejszego protokołu.  

  

e) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości; 

 

W kolejnym podpunkcie o uzasadnienie przedmiotowej uchwały Przewodniczący 

poprosił Panią Joannę Jabłońską. 

Wójt zabierając głos poinformowała, że przedmiotem uchwały są niezabudowane 

nieruchomości, położone w miejscowości Leśniowice-Kolonia, gm. Leśniowice oznaczone 

w ewidencji gruntów jako działki nr 91 o pow. 0,57 ha, nr 92 o pow. 0,38 ha, dla których Sąd 

Rejonowy w Krasnymstawie IV Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą nr 

ZA1K/00054260/7 oraz działki nr 93 o pow. 0,89 ha i nr 94 o pow. 0,30 ha, dla których Sąd 

Rejonowy w Krasnymstawie IV Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą nr 

ZA1K/00017926/3. Na podstawie § 3 ust. 5 uchwały Nr IX/48/2011 Rady Gminy Leśniowice 

z dnia 24 listopada 2011 r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Leśniowice oraz ich wydzierżawiania lub 
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wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony Wójt nabywa 

odpłatnie za zgodą rady nieruchomości, jeżeli ich cena przekracza kwotę 10 000,00 zł. 

Zgodnie z operatami szacunkowymi wykonanymi przez rzeczoznawcę majątkowego wartości 

powyższych nieruchomości przekraczają kwoty 10 000,00 zł. Na powyższych 

nieruchomościach Gmina Leśniowice planuje wybudować hybrydową –hydrofitową 

oczyszczalnię ścieków. Uzasadnionym jest więc nabycie nieruchomości, które zostaną 

wykorzystane w celu realizacji zadań własnych Gminy.  

 

Po wysłuchaniu uzasadnienia Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy 

mają uwagi lub pytania do przedłożonego uzasadnienia. 

Głos zabrał Radny ks. Jacenty Sołtys, który zapytał, czy projektant oczyszczalni 

widział te działki. 

Wójt poinformowała, że tak. 

Radny Stefan Adamczuk zapytał, czy lokalizacji oczyszczalni nie jest usytuowana za 

blisko zabudowy mieszkalnej i czy będzie tam ewentualnie zlewnia nieczystości. 

Wójt poinformowała, że lokalizacja spełnia wszystkie wymogi prawne i nie jest za blisko 

mieszkańców i planowana jest również tam zlewnia. 

 

Radni nie zgłosili więcej uwag do przedłożonych materiałów, w związku z tym  

Wiceprzewodniczący ks. Jacenty Sołtys odczytał projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Ponieważ radni nie zgłosili pytań czy też uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XXXI/209/2022 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, została przyjęta jednogłośnie – 

12 głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XXXI/209/2022 stanowi załącznik Nr 14 niniejszego protokołu.  

 

f) uchwalenia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Leśniowice; 

 

W podpunkcie tym Przewodniczący o zabranie głosu poprosił Pana Dariusza Zalewę 

Kierownika referatu rolnictwa. 

Pan Zalewa zabierając głos poinformował, że przyjęcie nowego projektu Regulaminu 

dostarczenia wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Leśniowice wynika ze zmiany 

ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków. Zmiany 

przepisów prawa dotyczą zasad wydawania przez przedsiębiorstwa wodociągowo-

kanalizacyjne warunków przyłączenia do sieci. 

Ponadto ww. ustawa obliguje rady gmin do dostosowania treści regulaminów 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązujących na obszarze ich właściwości do 

nowego stanu prawnego. Zgodnie z art. 19 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę 

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U. z 2020 r. poz. 2028) rada gminy przygotowuje 

projekt regulaminu na podstawie przedstawionych projektów regulaminów dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków opracowanych przez przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne. 

Aktualnie na terenie Gminy Leśniowice działalność w zakresie zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków prowadzi Gmina Leśniowice, 

która opracowała projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

Projekt Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 

Leśniowice Rada Gminy Leśniowice przekazuje do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, 
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tj. Dyrektorowi Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Lublinie Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie. 

W związku z powyższym przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Leśniowice jest zasadne. 

 

Po wysłuchaniu uzasadnienia Przewodniczący zwrócił się do radnych z pytaniem, czy 

mają uwagi lub pytania do przedłożonego uzasadnienia. 

 

 

Radni nie zgłosili uwag do przedłożonych materiałów, w związku z tym  

Przewodniczący odczytał projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Ponieważ radni nie zgłosili pytań czy też uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XXXI/210/2022 

w sprawie uchwalenia projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy Leśniowice, została przyjęta jednogłośnie - 12 głosami „za”. 

 

Regulamin dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Leśniowice 

stanowi załącznik Nr 15 niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr XXXI/210/2022 stanowi załącznik Nr 16 niniejszego protokołu.  

 

g) rozpatrzenia petycji złożonej przez Cech Zdunów Polskich. 

 

W ostatnim podpunkcie o uzasadnienie przedmiotowej uchwały Radny Wierzchoś 

poprosił Panią Monikę Durko Kierownika referatu organizacyjnego.  

Pani Durko poinformowała, że do Przewodniczącego Rady Gminy Leśniowice została 

wniesiona petycja w dniu 27 lutego 2022 r. przez Cech Zdunów Polskich. 

Następnie petycja ta została skierowana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Gminy Leśniowice, która na swoim posiedzeniu w dniu 18 maja 2022 r. zapoznała się 

z wniesioną petycją i dokonała jej analizy.  

Wnioskodawca wnosi o podjęcie przez Radę Gminy Leśniowice wszelkich działań 

niezbędnych do naprawy uchwały Nr XXIII/388/2021 Sejmiku Województwa Lubelskiego 

z dnia 19 lutego 2021 r. w sprawie wprowadzenia na obszarze województwa lubelskiego 

ograniczeń i zakazów w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw 

tak, by usunąć z niej wszelkie ograniczenia eksploatacji urządzeń spełniających wymogi 

ekoprojektu i wykorzystujących jako paliwo stałe odnawialne źródła energii (drewno 

kawałkowe, pellet, brykiet drzewny) oraz o zniesienie wszelkich zakazów i ograniczeń 

eksploatacji kominków i pieców na drewno (biopaliwo stałe), w szczególności miejscowych 

ogrzewaczy pomieszczeń spełniających wymogi Ekoprojektu oraz akumulacyjnych 

ogrzewaczy pomieszczeń oraz zduńskich pieców kaflowych i murowanych zgodnych 

z odrębnymi normami.  

Biorąc powyższe pod uwagę, że organem uchwałodawczym dot. w/w uchwały jest 

Sejmik Województwa Lubelskiego, Rada Gminy Leśniowice nie jest organem uprawnionym 

do zmiany/naprawy wskazanej w petycji uchwały. Zgodnie z art. 96 ustawy z dnia 27 

kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska (t.j. Dz. U. z 2021 r. poz. 1973 z późn. zm.) 

Sejmik województwa może, w drodze uchwały, w celu zapobieżenia negatywnemu 

oddziaływaniu na zdrowie ludzi lub na środowisko, wprowadzić ograniczenia lub zakazy 

w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw. 
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Po wysłuchaniu uzasadnienia Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji 

Skarg, wniosków i Petycji o odczytanie wypracowanego przez komisję wniosku. 

 

Radni nie zgłosili uwag do przedłożonych materiałów, w związku z tym  

Przewodniczący odczytał projekt przedmiotowej uchwały. 

 

Ponieważ radni nie wnieśli uwag, co do treści projektu uchwały, Przewodniczący 

przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XXXI/211/2022 w sprawie 

rozpatrzenia petycji złożonej przez Cech Zdunów Polskich, została przyjęta większością 

głosów - 11 głosami „za” i 1 głosem „wstrzymującym się”. 

 

Wniosek stanowi załącznik Nr 16A do niniejszego protokołu. 

Uchwała Nr XXXI/2011/2022 stanowi załącznik Nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

 

Po zakończeniu punktu 5 Przewodniczący o godzinie 1155 ogłosił przerwę. 

 

Obrady wznowiono o godzinie 1220. 

 

Przed rozpoczęciem punktu 6 Radny Stefan Prokop dołączył do obrad sesji Rady Gminy. 

 

 

Adp. 6. 

 

Przyjęcie raportu o stanie gminy. 

 

W punkcie tym Przewodniczący Rady poinformował, że radni oraz mieszkańcy mieli 

możliwość wcześniejszego zapoznania się z raportem o stanie gminy poprzez stronę 

internetową Urzędu Gminy oraz platformę E-sesja.  

Następnie o przedłożenie Raportu o stanie gminy poprosił Panią Joannę Jabłońska 

Wójt Gminy. Pani Jabłońska przedstawiła raport w postaci prezentacji multimedialnej, w 

której znalazły się główne działania i efekty z każdej sfery zadań samorządu, a także 

szczegółowo przedstawia kilka najważniejszych osiągnięć i wyzwań, które zajmowały 

najwięcej uwagi w minionym roku. 

 

Raport o stanie gminy stanowi załącznik Nr 18 niniejszego protokołu. 

 

a) debata 

 

Przewodniczący Wiesław Wierzchoś rozpoczął debatę, w której udział mogli wziąć 

zarówno radni, sołtysi oraz mieszkańcy gminy, którzy złożyli do dnia 28 czerwca br. do 

Przewodniczącego Rady Gminy, pisemne zgłoszenie z podpisami do udziału w debacie. 

Poinformował, że takie zgłoszenie od mieszkańców nie wpłynęło.  

 

Jako pierwszy głos zabrał Radny ks. Jacenty Sołtys, który powiedział, że raport jest 

bardzo obszerny i opisane zostały bardzo szczegółowo realizowane zadania. Radny zwrócił 

tylko uwagę, że brak jest działań na rzecz rolników, którzy prowadzą uprawę warzyw 

i owoców. Zaproponował, aby może podjąć działania w takim kierunku aby Ci rolnicy nie 
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wywozili swoich produktów na skupy, tylko stworzyć im możliwość przetwarzania na terenie 

naszej gminy. Dzięki temu byłyby też miejsca pracy dla naszej młodzieży, która często 

wyjeżdża z gminy w poszukiwaniu pracy.  

Głos zabrał również Pan Jacek Stańkowski Sekretarz Urzędu, który poinformował, że 

sprawy rynku rolno-spożywczego były poruszane niejednokrotnie przy podejmowaniu uchwał 

dotyczących Lubelskiego Okręgu Rolno-Spożywczego. W związku z powyższym są plany 

rozwoju w tym kierunku. Jeżeli chodzi o raport, w raporcie zawarte są konkretne zadania za 

rok ubiegły. W raporcie nie brakuje również informacji na temat podejmowanych działań 

w kierunku takim by zatrzymać młodzież na terenie naszej gminy, czy też o działaniach 

podejmowanych na rzecz osób bezrobotnych czy niepełnosprawnych. Sekretarz zwrócił się 

z prośbą do radnych by zwrócili uwagę na to ile zadań i działań jest realizowanych przez 

gminę w celu poprawy jakości życia mieszkańców oraz dla rozwoju gminy. Ponadto 

Sekretarz poinformował, że bardzo ważnym elementem działania na rzecz poprawy rozwoju 

gminy są pozyskane zewnętrzne środki finansowe, których gmina pozyskała naprawdę bardzo 

dużo. Raport za 2021 rok jest dokumentem bardzo obszernym, a debata dotyczyć ma oceny 

zrealizowanych zadań. Nie należy skupiać się na tym co jeszcze nie zostało zrealizowane, bo 

zadania te, o których mówi ks. Rady Jacenty Sołtys, są w planach na najbliższą przyszłość.  

W debacie głos zabrał również Przewodniczący Wierzchoś, który poinformował, że 

dzięki programom rządowym, za sprawa Pani Wójt, gmina pozyskała naprawdę duże środki 

finansowe na realizacje różnego rodzaju inwestycji i przedsięwzięć. Radny podkreślił, że 

przede wszystkim zaspakajane są potrzeby mieszkańców w zakresie infrastruktury drogowej, 

które na terenie naszej gminy są w co raz lepszym stanie. Następnie Przewodniczący 

podziękował, Pani Wójt za pozyskane środki finansowe i działania na rzecz mieszkańców 

i gminy Leśniowice.  

Na zakończenie debaty radni jednogłośnie bardzo dobrze ocenili pracę Wójt na rzecz 

gminy oraz wykonanie budżetu za 2021 rok.  

 

e) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Leśniowice. 

 

 Przewodniczący Rady Wiesław Wierzchoś po zakończeniu debaty odczytał projekt 

uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Leśniowice.  

Następnie zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały, Przewodniczący 

przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XXXI/2012/2022 Rady Gminy 

Leśniowice w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Leśniowice, na 13 

obecnych podczas tego punktu radnych, została przyjęta jednogłośnie - 13 głosami „za”.  

Przewodniczący pogratulował Pani Wójt, która następnie podziękowała za udzielone 

jej wotum zaufania.  

 

Uchwała Nr XXXI/212/2022 stanowi załącznik Nr 19 niniejszego protokołu.  

 

Adp. 7. 

 

Sprawozdanie z wykonania Budżetu Gminy Leśniowice oraz sprawozdanie finansowe 

za 2021 r. 

 

W punkcie tym Pan Wiesław Wierzchoś Przewodniczący Rady Gminy zabierając głos 

poinformował, że sprawozdanie z wykonania Budżetu Gminy Leśniowice oraz sprawozdanie 
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finansowe za 2021 r. radni otrzymali w terminie przewidzianym w Statucie Gminy wraz 

z materiałami na sesję oraz szczegółowo omawiane było podczas posiedzeń Stałych Komisji 

Rady Gminy w dniu 8 maja br., zaproponował więc, aby nie odczytywać sprawozdania, 

ewentualne uwagi i pytania będzie można zgłosić w dalszej części punktu podczas dyskusji. 

Radni wyrazili zgodę na taki przebieg punktu. 

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy stanowi załącznik Nr 20 niniejszego protokołu. 

 

a) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii dotyczącej przedłożonego 

przez Wójta Gminy Leśniowice rocznego sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 

2021 r.; 

 

W punkcie tym Przewodniczący o odczytanie Uchwały Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w sprawie opinii dotyczącej przedłożonego 

przez Wójta Gminy Leśniowice rocznego sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 

2021 r., poprosił Wiceprzewodniczącego Rady ks. Jacentego Sołtysa.  

 

Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie stanowi 

załącznik Nr 21 niniejszego protokołu. 

 

b) uchwała Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice w sprawie opinii z wykonania 

budżetu gminy za 2021 r. oraz wniosku skierowanego do Rady Gminy o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy; 

 

W punkcie tym Przewodniczący Rady Gminy poprosił Radnego Stefana Adamczuka 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o odczytanie uchwały podjętej przez Komisję 

Rewizyjną w sprawie opinii z wykonania budżetu gminy za 2021 r. oraz wniosku 

skierowanego do Rady Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 

Radny Adamczuk przedłożył uchwałę, w której komisja wyraziła pozytywną opinię 

w sprawie wykonania budżetu gminy za 2021 r. oraz wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy 

Leśniowice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. 

 

Uchwała Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice stanowi załącznik Nr 22 niniejszego 

protokołu. 

 

c) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii do wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Leśniowice z tytułu  wykonania budżetu za 2021 r.;    

 

W punkcie tym Wiceprzewodniczący ks. Jacenty Sołtys odczytał Uchwałę Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w sprawie opinii do wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Leśniowice o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Leśniowice z tytułu wykonania budżetu za 2021 r., która pozytywnie zaopiniowała wniosek 

komisji.  

 

Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie stanowi 

załącznik Nr 23 niniejszego protokołu. 
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d) opinia Komisji Społecznej Rady Gminy; 

 

W punkcie tym na prośbę Przewodniczącego głos zabrała Radna Barbara Jamróz 

Przewodnicząca Komisji Społecznej, która odczytując opinię poinformowała, że radni po 

zapoznaniu się ze sprawozdaniem, nie wnieśli żadnych uwag w sprawie realizacji budżetu 

gminy za 2021 r. i zaopiniowali je pozytywnie. 

 

Opinia Komisji Społecznej Rady Gminy Leśniowice stanowi załącznik Nr 24 niniejszego 

protokołu. 

e) opinia Komisji Gospodarczej Rady Gminy; 

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Radnego Stefana Prokopa 

Przewodniczącego Komisji Gospodarczej.  

Przewodniczący komisji poinformował, że po dokonaniu w dniu 8 maja br. analizy 

sprawozdania komisja stwierdziła, że realizacja budżetu gminy za 2021 rok przebiegała 

zgodnie z uchwalonym planem przychodów i wydatków.  

W związku z powyższym Komisja Gospodarcza Rady Gminy Leśniowice nie wniosła 

uwag do przedłożonego sprawozdania i pozytywnie je zaopiniowała. 

 

Opinia Komisji Gospodarczej Rady Gminy Leśniowice stanowi załącznik Nr 25 niniejszego 

protokołu. 

 

f) dyskusja; 

 

Po wysłuchaniu wszystkich opinii dotyczących wykonania budżetu w 2021 r. 

Przewodniczący zwrócił się do radnych z prośbą o podjęcie dyskusji.  

 Radni nie podjęli dyskusji oraz nie zgłosili uwag do przedłożonych materiałów. 

 

g) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz  ze sprawozdaniem Wójta Gminy Leśniowice z wykonania budżetu za 2021 r.; 

 

W dalszej części punku Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta 

Gminy Leśniowice z wykonania budżetu za 2021 r.  

Następnie zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały.  

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały, Przewodniczący 

przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XXXI/213/2022 Rady Gminy 

Leśniowice w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem Wójta Gminy Leśniowice z wykonania budżetu za 2021 r. na 13 obecnych 

radnych, została przyjęta jednogłośnie - 13 głosami „za”.  

 

Uchwała Nr XXXI/213/2022 stanowi załącznik Nr 26 niniejszego protokołu.  

  

h)  podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Leśniowice 

z tytułu wykonania budżetu za 2021 r.  

 

W dalszej części punktu Przewodniczący Rady przedłożył projekt uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2021 r.  
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Następnie zwrócił się z pytaniem do radnych czy mają jakieś uwagi do przedłożonego 

projektu uchwały. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały, Przewodniczący 

przeprowadził głosowanie jawne, w którym Uchwała Nr XXXI/214/2022 Rady Gminy 

Leśniowice w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Leśniowice z tytułu 

wykonania budżetu za 2021 r., na 13 obecnych radnych, została przyjęta jednogłośnie - 13 

głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XXXI/214/2022 stanowi załącznik Nr 27 niniejszego protokołu.  

Następnie po podjęciu uchwały absolutoryjnej Przewodniczący Rady wraz 

z Wiceprzewodniczącym złożyli Pani Joannie Jabłońskiej Wójt Gminy, gratulacje 

i podziękowania za owocną pracę i współpracę w 2021 roku. 

Na zakończenie punktu Wójt Gminy serdecznie podziękowała za wsparcie Radnym, 

Sołtysom, mieszkańcom gminy oraz pracownikom urzędu. 

 

Adp.8. 

 

Informacja Wójta Gminy oraz Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej 

w Chełmie z realizowanych zadań z zakresu ochrony przeciwpożarowej w 2021 r. 

 

W punkcie tym Przewodniczący o zabranie głosu poprosił Pana Dariusza Korchut – 

starszego aspiranta Komendy Miejskiej Państwowej Straży Pożarnej w Chełmie. 

Starszy aspirant zabierając głos poinformował, że na terenie gminy Leśniowice w 

2021 roku nastąpił spadek ilości zdarzeń o 22,66% w porównaniu do 2020 roku. W dalszej 

wypowiedzi omówił działania kontrolno-rozpoznawcze, charakterystyczne zdarzenia, 

zagadnienia operacyjne oraz dotacje dla jednostek OSP. 

 

Następnie głos zabrała Joanna Jabłońska Wójt Gminy, która przedłożyła swoją 

informację. 

W informacji Wójt szczegółowo omówiła sytuacje zdarzeniowe na terenie gminy 

Leśniowice, remonty oraz zakup sprzętu i wyposażenia osobistego strażaków, a także wydatki 

na realizację zadań z zakresu ochrony przeciwpożarowej i organizowane szkolenia dla 

strażaków. 

 

Na zakończenie Wójt podziękowała Panu Dariuszowi Korchut za przedłożenie 

informacji.  

 

Informacja KMPSP stanowi załącznik Nr 28 niniejszego protokołu. 

Informacja Wójta stanowi załącznik Nr 29 niniejszego protokołu. 

 

 

Adp.9. 

 

Informacja z realizacji inwestycji drogowych w 2021 r. przez Starostwo Powiatowe ze 

szczególnym uwzględnieniem Gminy Leśniowice. 

 

W punkcie tym Radny Wiesław Wierzchoś o zabranie głosu poprosił Pana Jerzego 

Kwiatkowskiego Wicestarosta Chełmskiego. 
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 Wicestarosta na wstępie wypowiedzi pogratulował Pani Wójt i pracownikom urzędu 

ilości pozyskanych środków zewnętrznych w roku ubiegłym. Poinformował, że żadna gmina 

powiatu chełmskiego nie może pochwalić się takimi wysokimi pozyskanymi środkami na 

inwestycje.  

Następnie przedkładając informacje z realizacji inwestycji drogowych w 2021 r. przez 

Starostwo Powiatowe poinformował, że w 2021 r. powiat chełmski na terenie gminy 

Leśniowice zakończył pracę na odcinku Rakołupy – Plisków o długości około 1,8 km za 

blisko 2 miliony zł. Ponadto starostwo pozyskało środki finansowe w wysokości około 

20 mln zł na przebudowę drogi powiatowej na odcinku Kasiłan-Żmudź przez Sielec i Kumów 

Majoracki o długości około 15 km. Zadanie to zostanie wykonane w 2023 roku.  

Starostwo obecnie opracowuje dokumentację na przebudowę drogi w Dębinie na 

odcinku 12 km z Leśniowic do Rożdżałowa. Dokumentacja powinna buc wykonana do końca 

tego roku a realizacja w przyszłym.  

Pan Kwiatkowski poinformował, że w 2021 roku starostwo wykonało ponad 43,38 km 

nowej nawierzchni na drogach powiatowych oraz wybudowano parking w miejscowości 

Sawin na 32 miejsca parkingowe, łączne nakłady finansowe poniesione na te cele w 2021 

roku wyniosły 37 411 793,74 zł. Ponadto zawarto umowy na budowę i przebudowę 18,56 km 

dróg powiatowych w roku 2022 w łącznej kwocie 17 935 403,74 zł oraz 4,65 km w roku 2023 

na kwotę 6 093 299,58 zł. 

Na zakończenie wypowiedzi Wicestarosta podziękował Wójt oraz radnym za bardzo 

dobrą współpracę w zakresie poprawy infrastruktury drogowej.  

 

W dalszej części punktu radni podjęli dyskusję.  

Jako pierwszy głos zabrał Radny Stefan Prokop, który zwrócił się z prośbą 

o wykonanie nakładki na drodze powiatowej na odcinku Rakołupy – Bończa.  

Wicestarosta poinformował, że starostwo chce się pochylić nad całą tą drogą 

i dokonać modernizacji jej w jak najszybszym czasie.   

Radny Krzysztof Sitarz zgłosił potrzebę remontu drogi w Poniatówce, a Radny ks. 

Jacenty Sołtys drogi w stronę Turowca.  

Radny Grzegorz Michalczuk zaapelował o oznaczenie znakiem miejscowości Kumów 

Plebański. 

Radny Stefan Adamczuk zwrócił się z prośbą o wytyczenie drogi gruntowej na 

odcinku Janówka – Majdan Ostrowski. 

Radny Wiesław Wierzchoś zwrócił uwagę na złe oznakowanie przy moście 

w Rakołupach, które jest mylące.   

 W odpowiedzi radnym, Wicestarosta zobowiązał się dokonać rozeznania 

w przedmiotowych sprawach i udzielić odpowiedzi przez Panią Wójt. Ponadto zwrócił się 

z prośbą o zgłaszanie na bieżąco o takich drobnych sprawach. 

 

 

Adp.10. 

 

Informacja z realizacji Programu budowy i ulepszania dróg gminnych i dojazdowych do 

gruntów rolnych za 2021 r. 

 

W punkcie tym Przewodniczący udzielił głosu Pani Marcie Sulej - Dobosz Zastępcy 

Wójta, która przedłożyła informację z realizacji Programu budowy i ulepszania dróg 

gminnych i dojazdowych do gruntów rolnych za 2021 r. 
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  Po wysłuchaniu informacji głos zabrał Radny Stefan Adamczuk, który zapytał czy 

będzie wykonany w tym roku remont drogi w Janówce w ramach funduszu sołeckiego. 

Pani Dobosz poinformowała, że będzie wykonany remont w tym roku, w tej części 

drogi, gdzie pojawiło się załamanie.   

Radni nie zgłosili więcej pytań czy też uwag do przedłożonego materiału. 

 

Informacja stanowi załącznik Nr 30 niniejszego protokołu. 

 

 

Adp.11. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między 

sesjami. 

 

W punkcie tym Przewodniczący Wiesław Wierzchoś przedłożył Informację 

Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

Informacja stanowi załącznik Nr 31 do niniejszego protokołu. 

 

 

Adp.12. 

 

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych podczas obrad XXX sesji Rady 

Gminy oraz działaniach między sesjami. 

 

W tym punkcie głos zabrała Pani Joanna Jabłońska Wójt Gminy przedkładając 

informację z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych podczas obrad poprzedniej sesji oraz 

działalności między sesjami. 

 

Informacja stanowi załącznik Nr 32 do niniejszego protokołu. 

 

 

Adp.13. 

 

Wolne wnioski - informacje. 

 

W punkcie tym jako pierwszy głos zabrał Radny Grzegorz Michalczuk, który zwrócił 

się z prośbą w imieniu mieszkańców Sielca, Kumowa Plebańskiego i Kumowa Majorackiego 

o usunięcie progów zwalniających na drodze w Sielcu, ponieważ powodują uszkodzenia 

ciężkiego sprzętu rolniczego.  

 Głos zabrał Radny Jerzy Korpul poinformował, że w gminie Chełm jest takich progów 

zwalniających około 40 i nikomu te progi nie przeszkadzają, tylko mieszkańcom gminy 

Leśniowice. Radny Korpul poinformował, że też jeździ ciężkim sprzętem po tej drodze i nie 

widzi problemów.  

 Zastępie do dyskusji włączył się sołtys Czesław Michalczuk, który poinformował, że 

o tą drogę zabiegali przez lata nie po to by teraz mieć utrudniony przejazd przez progi 

zwalniające. Należy zrozumieć rolników, którzy często tamtędy jeżdżą.  
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W dalszej części punktu głos zabrał Radny Piotr Stawiarski, który poinformował, że są 

zakupione materiały na wymianę dachu na przystanku w Pliskowie i do tej pory nic się tam 

nie dzieje.  

Wójt poinformowała, że należy przypominać się spółce o wykonanie tej wymiany. 

Spółka ma dużo zadań i należy dowiadywać kiedy dysponuje czasem się i umawiać się na 

wymianę. 

Sołtys Alicja Puczyńska zgłosiła potrzebę wycinki barszczu Sosnowskiego 

w miejscowości Wierzbica. 

W odpowiedzi Pani Marta Sulej – Dobosz poinformowała, że zostały zlokalizowane 

wszystkie miejsca barszczu i zostało to wycięte. Jeżeli zostały jakieś miejsca po okresie 

kwitnienia zostaną również wycięte. 

  

 Na zakończenie punktu głos zabrała Pani Ewelina Śliwińska-Prokop Prezes Banku 

Spółdzielczego w Leśniowicach, która pogratulowała sukcesów i osiągnięć dokonanych przez 

ostatnie lata na rzecz gminy Leśniowice.  

 Podziękowania na ręce Wójt złożył również Radny Powiatu Chełmskiego Bogdan 

Kudyba.  

 

 

Adp.14. 

Zakończenie obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Wierzchoś zamykając obrady sesji serdecznie 

podziękował radnym, zaproszonym gościom i pracownikom za udział w obradach. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Zakończenie obrad sesji godz. 1456. 

 

 

 

Protokołowała: 

Agnieszka Raczyńska 

 

 

                               Przewodniczący 

                                        Rady Gminy 

 

                                         Wiesław Wierzchoś 


